

Proiect de cercetare – Traian TOMENCO

BURSA „TÂNĂRUL CERCETĂTOR”

Bursa „Tânărul Cercetător” este un proiect al Guvernului prin care se urmărește „susținerea tinerilor absolvenți de liceu, studenți în anul universitar I, cu rezultate excelente pe parcursul liceului, (premiu I, II, III/ medalii de aur, argint, bronz sau alte forme de premiere echivalente), obținute la olimpiadele internaționale sau în competiții internaționale / globale de inovare în vederea pregătirii într-o universitate din România pentru dezvoltarea unei cariere științifice”.

Bursa acordată în aprilie 2014 domnului Traian Tomenco susține un proiect de cercetare în domeniul dreptului constituțional și, în cursul anului academic 2014-2015 a urmărit să observe relația dintre justiția constituțională și doctrină din ambele puncte de vedere și să releve interdependențele dintre aceste două izvoare de drept *lato sensu*. Pentru anul academic 2015-2016 cercetarea va viza statutul constituțional al unor autorități administrative independente din România în context european. Proiectul rămâne deschis și unor alte teme de cercetare în domeniul dreptului constituțional ce vor fi luate în vedere ulterior.

Olimpic internațional la disciplina geografie și student la Facultatea de Drept a Universității din București începând cu anul 2013, Traian Tomenco este beneficiar al bursei „Tânărul Cercetător” oferită de Guvernul României studenților merituoși. Pe lângă studiile universitare Traian Tomenco desfășoară și o intensă activitate de voluntariat.

Research project – Traian TOMENCO

“YOUNG RESEARCHER” PROGRAMME

“Young Researcher” programme is a project of the Government of Romania which aims to support the young high school graduates which became 1st year students and which had excellent results during high school studies (1st, 2nd, 3rd prize/gold, silver, bronze medals or other equivalent prizes obtained at international olympics or other international competitions of innovations) in order to prepare them in a Romanian university for developing a career in science and research.

The scholarship attributed in April 2014 to Traian Tomenco supports a research project in the domain of constitutional law. The research project during the academic year 2014-2015 focused on the relationship between constitutional review and legal scholarship as well as on interdependencies between the two of them. For the academic year 2015-2016 the research will concentrate upon the constitutional features of specific administrative agencies in Romania within the broader EU context. The project is yet open to other research topics in the area of the constitutional law.

Winner of an international prize in the Olympics of geography and student at the Faculty of Law of the Bucharest University since 2013, Traian Tomenco is the recipient of a “Young Researcher” scholarship offered by the Romanian Government to meritorious students. Apart from pursuing his undergraduate studies Traian Tomenco also deploys an intensive activity as a volunteer.

Projet de recherche – Traian TOMENCO

LE PROGRAMME « LE JEUNE CHERCHEUR »

« Le Jeune Chercheur » est un projet du Gouvernement de la Roumanie qui a le but de soutenir les diplômés du cycle d'études secondaires, étudiants en première année universitaire, qui ont obtenu des résultats excellents pendant les années de lycée (1^{er}, 2^e, 3^e prix/médaille d'or, d'argent, de bronze/des autres prix équivalents) aux Olympiades internationales ou dans d'autres compétitions globales d'innovation, afin de les préparer pour une éventuelle carrière scientifique dans une université roumaine.

La bourse accordée en avril 2014 à Traian Tomenco soutient un projet de recherche dans le domaine du droit constitutionnel. Pendant l'année académique 2014-2015 la recherche a visé la relation entre la justice constitutionnelle et la doctrine, ainsi que les interdépendances qui existent entre ces deux sources de droit *lato sensu*. Pour l'année académique 2015-2016 elle va s'orienter sur l'étude de certaines autorités administratives indépendantes de Roumanie dans le contexte plus large de l'Union Européenne. Le projet reste ouvert à d'autres thèmes de recherche dans le cadre du droit constitutionnel.

Lauréat d'un prix international dans le cadre des Jeux Olympiques de géographie, et étudiant à la Faculté de droit de l'Université de Bucarest depuis 2013, Traian Tomenco est le bénéficiaire d'une bourse « Le Jeune Chercheur » offerte par le gouvernement roumain à des étudiants méritoires. À côté de ses études universitaires Traian Tomenco déploie aussi une intense activité en tant que bénévole.